
 

 
Referat fra Bestyrelsesmøde 

Torsdag d. 21. november 2024 klokken 18.00 - 21:00 
STED: Stines kontor, administrationsbygningen på afdeling Fensmark 
 
Inviterede:  
Janni Elley, Mia Than West, Louise Mie Grahn Andersen, Anders Holm, Marie Louise Jagd Hoff, Maj-Britt Højgard, Stine 
Andersen, Shila Høeg, Ida Mortensen 8M, William 6T 
 
Til stede:  
 
Gæster: Nicolaj Schjøtz  
 
Fraværende:  
Afbud: Mie Ihlermann Rasmussen, Christina Krogh Nikolajsen, Karen Raff, Philip Stougaard 8K 
Mødeleder: Janni Elley 
Referent: Shila Høeg    
 

 

 
Punkt Referat 
Sag 30/ MIR/Drøftelse 
Præsentation af SFO 2 tilbud samt 
status på omorganisering af SFOen i 
Toksværd 
Nicolaj kommer og præsenterer 
ovenstående, med mulighed for 
efterfølgende spørgsmål 

Nicolaj kom og fortalte om SFO 2. 
SFO 2 er for 3. – 6. klasse for Fensmark og 2 -6. i Toksværd, men 
der er bare ikke mange elever. Men det er støt stigende. 
Der er ønske fra eleverne om at de større elever får et særskilt rum. 
Nicolaj fortale om de tiltag de har gjort, f.eks. ture ud af huset og 
målrettet aktiviteter. Og turene er en del af den pris forældrene 
betaler for at gå sfo.  
Der er flest fra 4.klasse i sfo 2 og mindst fra 6. klasse. 
H-sfo bliver nedlagt og eleverne kommer til at gå i den almene sfo 
fremover.  
Det opleves fra personalet i sfoen, at de elever som kommer fra H-
klasserne, som nu indgår i den almene sfo, profeterer af det. Dvs. 
det går faktisk rigtig godt.  
  

Spisning  

Sag 31/ MIR 
Godkendelse af referat 

Godkendt  

Sag 32/MIR 
Nyt fra Elevrådet 

TO: De glæder sig til den nye legeplads. Der snakkes om hvordan 
det går i frikvarterne. Julefællessamling skal koordineres. 
FE: der er malet vægge på udskoling og de skal snart slagte en gris. 
Der har været fremlæggelse af projektopgave. 
Kantinen har været op og vende. Der kommer lidt andre retter, bla 
lasagne og pastaretter. 
NY: der snakkes om 3-meter regler – man skal tage skrallet i et 
omfang af 3 meter af dig. 
De er meget glade for blokdage. 
Det har været en rigtig god motionsdag. 
Ønske om at få venskabsklasser.  

Sag 32/ MIR  
Opfølgning på økonomi 
Bilag vedhæftet 

SB har et ønske om at pengene bliver brugt, så der ikke bliver 
overført nogen penge. 
Som det ser ud, så kommer vi ud med et lille overskud. 

Klasserne og fagene skal bruge deres penge😉 

Klatrestativet som står ved udskolingen, må gerne tage over til ind- 
mellemtrin. 
Der er afsat 2,5 mill til renovering af udskolingen i 2025 centralt 
betalt. 

Sag 33 / MIR / Beslutning / 
Gennemgang af reviderede principper 
Godkendelse til at sende i høring 
 
Se bilag: 

• Princip for ikke fagspecifikke 

De reviderede principper sendes ud til kommentarer inden mødet. 
Hvert princip præsenteres kort med de kommentarer der er 
kommet, og vi beslutter om de kan sendes i høring. 
 
Punktet skydes til næste gang pga. der mangler 
stemmeberettiget.  



aktiviteter 
• Princip for lektier 
• Princip for trafik 
• Princip for kommunikation g 

samarbejde 
• Princip om kost 

Sag 34/ SSA /Drøftelse 
Præsentation af trivselsmålingens 
resultater og brugen i forbindelse med 
klassekonferencer 
Drøftelse af hvordan skolebestyrelsen gerne 
vil arbejde med det fremadrettet 
 

Trivselsmålingerne er ikke drøftet i SB før, så vi skal snakke om 
hvordan vi skal tilgå det. Stine har lavet et PowerPoint oplæg om, 
hvordan trivselsmålingerne foregår på skolen. 
Bla. under Støtte og inspiration ligger 0.-3. kl langt højere end 4.-9. 
kl. Det er noget at det, som stikker ud i dataene, som er taget ud. 
Det blev drøftet hvordan tallene fra målingerne skal bruges, så de 
bliver bedre fremadrettet. 
Det er et ønske fra SB at følgende trivselsmålerne fremadrettet.  
Hænger sygefraværet sammen med trivselsmålingerne? Kan vi 
bruge det? 

Sag 35 / MIR 
Bordet rundt  

• Medlemmer 

• Medarbejdere 

• Ledelsen 

• Formanden 

 
En evaluering på blokdag, er at eleverne er meget glade for den. 
Der er rigtig mange god tanker bag. 
Nogen elever vil gerne være mere ude 
Der har været indskrivningsmøde med Stine, Lasse og Nicolaj som 
gik rigtig godt og med flot fremmøde. Der er en oplevelse af, at 
ledelsen har det godt sammen. Der var mange forældre som var 
aktive efterfølgende og gik rundt. 
Legepatruljen oplevere at der er nogle 6. kl elever som driller 3. kl. 
elever. Måske der skal holde lidt mere øje med dem. Er 
gårdvagterne de rigtige steder? 
Projektopgave for 9. kl havde inviteret forældrene til fremlæggelsen 
og det var super godt (siger forældrene)  
Skolebørn laver en undersøgelse om skærme – Mia sender et link 
ud. 
Det er en oplevelse, at XZ-klasserne ikke var med til A-ugen. Det 
har eleverne været meget ked af. Opfordring til at alle skal deltage. 
9. klasserne er taget på brobygning, som er valgfrit. 
Måske nogle klasser skal slås sammen i den uge. 
Der har været slagt en gris, det har været super godt. 
Det går rigtig godt i 7. klasserne og eleverne er villige til at afprøve 
forskellige ting og tiltag. 
Der er rigtig flot på udskolingen, det er nyt men rigtig dejligt. 
At Heino står og spiller musik og tager imod eleverne, giver en god 
stemning på udskolingen. 
TO har flyttet morgensamling, men bliver flyttet tilbage til 
morgenstunden. 
H-klasserne har været inden og se teater. Det var en god tur. 
I næste uge har hele skolen juleklip. 
Majbrit uddannelse er færdig nu og hun er meget glad for det.  
Ledelsen begynder at kigge ind i kommende skoleår. Vi har lagt 
timefordelingsplanen ind på mødet i januar. 
Der kommer noget nyt mht. timetal og så hedder det flere elever ind 
i klasserne, færre specialelever i Næstved kommune. 
I morgen starter det nye visitationsudvalg, som er dem der skal 
visitere eleverne ud i specialklasserne på niveau 2. og 3. 
Re-visiteringerne er udsat. 
Der er et ledelsesudviklingsprogram sat i værk, som forløber frem til 
sommeren 2025. 
Naja er startet som barselsvikar for Erika. 
Der er tur til Landsmøde med forældre og Børn i morgen. 

Budget til 20.2 kommer muligvis i januar.  
 

Sag 36 / MIR 
Punkter til kommende møder 
 

• December: Status på nye tiltag og skoleudviklingssamtale  

• Januar: Timefordeling, dagstruktur og specialtilbud 
kommende skoleår 

• Rundvisning på afdeling Fensmark  

• Drøftelse af Regeringens udspil vedr. styrkelse af SB. 

• Årshjul, Mie og Stine laver udkast til drøftelse  

• Skolen i bevægelse – Nye tiltag i 2025/2026 

• Opfølgning på legeplads Toksværd 



• Opfølgning på trafikudvalget, parkeringspladser 
 
 

 


